
Protokół Nr LX/23
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 26 października 2023r.

LX Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 26 października 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:19 tego 
samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Artur Brandys
– Joanna Kalus-Grzegorzek
– Jan Spendel

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LX/733-740/23.
l

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 17 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Adama Muras oraz Radnego 
Krzysztofa Giel. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Adama Muras.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło



NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LIX Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

Na posiedzenie dotarł Radny Wojciech Dudek – 18 radnych obecnych na sali.

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• zakończono prace termomodernizacyjne przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 6, 
wznoszone są ściany na obiekcie przedszkola. Dodał, że obiekt przed okresem 
zimowym powinien być w stanie surowym zamkniętym,

• miasto otrzymało dofinansowanie w wysokości 8mln.zł z Programu Polski Ład na 
rozbudowę Szkoły Podstawowej Nr 3 i w przygotowaniu jest przetarg na realizację 
tego zadania,

• miasto otrzymało dofinansowanie w wysokości 2mln.zł z Programu Polski Ład na 
termomodernizację budynków Przedszkola Nr 7 oraz Przedszkola Nr 3 i w 
przygotowaniu jest przetarg na realizację tych zadań,

• na ukończeniu jest wykonanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacyjnej w 
Orzeszu-Jaśkowicach,

• trwają roboty budowlane na boisku wielofunkcyjnym przy ul.Skośnej,
• trwa wybór wykonawcy na wykonanie ocieplenia ścian w budynku OSP Orzesze w 

ramach programu „EKO REMIZA”,
• wniosek dotyczący montażu pompy ciepła i instalacji fotowoltaicznej na budynku 

Przedszkola Nr 5 otrzymał pozytywną ocenę w ramach programu „Poprawa jakości 
powietrza w województwie śląskim”,

• przygotowano i złożono wniosek na wymianę 992 sztuk opraw nieenergooszczędnych 
na oprawy typu LED oświetlenia ulicznego i obecnie oczekuje się na rozstrzygnięcie 
konkursu,

• trwają roboty związane z budową dróg na terenie Orzesza,
• podpisano umowę na dofinansowanie remontów dróg gminnych (ul.Krasickiego, 

ul.ks.Henryka Bednarczyka, ul.Czarnieckiego, ul.Mickiewicza, ul.Konarskiego, 
ul.Plebiscytowa, ul. Mleczna) z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg,

• dwa zadania dotyczące remontów znalazły się na zatwierdzonej liście zadań 
dofinansowywanych z Rządowego Funduszu Dróg na rok 2024r. (ul.Kościuszki, 
ul.Myśliwska – 55% dofinansowania kosztów kwalifikowanych),



• uzyskano dofinansowanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego do 
termomodernizacji budynku Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu w wysokości 
100%. Wyjaśnił, że po stronie miasta jest jedynie zapłata podatku VAT,

• w obecności radnego oraz mieszkańca Zawiści odbyło się spotkanie z członkiem 
zarządu Krzysztofem Klimosz, na którym dyskutowano o drodze wojewódzkiej nr 926
biegnącej przez Zawiść. Poinformował, że na spotkaniu poruszony został temat 
dotyczący stanu drogi oraz braku pobocza. Dodał, że Zarząd Dróg Wojewódzkich 
zabezpieczył środki na budowę sygnalizacji świetlnej na ul.Mikołowskiej,

• odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP oraz firmy projektującej Kolej+ 
odnośnie trasy jaką ma przebiegać kolej na odcinku pomiędzy Orzeszem i 
Jastrzębiem. Powiedział, że w tym temacie nie podpisał porozumienia z Marszałkiem 
Województwa Śląskiego ani z innymi włodarzami miast,

• Miasto Orzesze zajęło drugie miejsce w rankingu głównym dla miast o średniej 
wielkości w ramach „miasto-woda-jakość życia. Ranking efektywności wykorzystania
zasobów wody w polskich miastach”. Dodał, że po wręczeniu wyróżnienia odbył się 
panel dyskusyjny dot. zanieczyszczenia Odry. Dopowiedział, że poruszono także 
sprawę powiększenia aglomeracji,

• 11 listopada br. o godz.10.30 odbędzie się Msza Św. w intencji ojczyzny, zaś o 
godz.12 na Rynku będzie miało miejsce wspólne odśpiewanie hymnu państwowego. 
Zaprosił również radnych na koncerty organizowane w ramach Orzeskiej Jesieni 
Organowej. 

Radni poruszyli sprawy:
• awarii toalet oraz uszkodzeń na Centrum Przesiadkowym,
• skorelowania połączeń darmowej komunikacji miejskiej z odjazdami pociągów,
• ogłoszenia przetargu na rozbudowę Szkoły Podstawowej Nr 3,
• zwiększenia liczby koszy na śmieci na chodniku przy DW nr 925 od przejazdu 

kolejowego,
• czytelnego oznakowania przejścia przez ulicę Wyspiańskiego na ciągu chodnika z 

osiedla Kwiatowa do ulicy Mikołowskiej,
• prześwietlenia krzewów, drzew, które są na ciągu ulicy Wyspiańskiego do ulicy 

Mikołowskiej po stronie lewej, jadąc od osiedla do ulicy Mikołowskiej,
• niebezpiecznej sytuacji na wyjeździe z ulicy Wyspiańskiego z osiedla na ulicę 

Mikołowską i konieczności wystąpienia do dyrekcji dróg i autostrad o poprawę 
sytuacji, bo nie widać nadjeżdżających samochodów w kierunku z Zawiści do 
centrum, 

• poprawy stanu chodnika ulicy Wyspiańskiego z osiedla do ulicy Mikołowskiej 
poprzez ujęcie jego remontu w planie na 2024 rok,

• remontu oraz przycinki drzew przy ul.Ramży,
• funkcjonowania oczyszczalni ścieków.



Przewodniczący Rady:
• poinformował, że mieszkańcy mogą uzyskać w Urzędzie informację na temat 

proponowanego przebiegu Kolei+,
• przedstawił pismo Górnośląskiego Stowarzyszenia Przewoźników Drogowych 

dotyczące podatku od środków transportowych na rok 2024,
• poinformował, że Zarząd OSP w Orzeszu stoi na stanowisku, aby podwyższyć stawkę 

ekwiwalentu do 25zł. 

5. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych wykonanych przez Gminę Orzesze za 
rok szkolny 2022/2023.
Przewodniczący powiedział, że Raport został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Rozwoju Miasta. Podziękował Burmistrzowi, a zwłaszcza Zastępcy Burmistrza, która na 
bieżąco zgłasza Radnym wszystkie potrzeby w placówkach oświatowych. Zauważył, że po 
obecnej kadencji placówki oświatowe pozostawione zostaną w bardzo dobrej kondycji. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia raportu o stanie realizacji zadań oświatowych wykonanych przez Gminę Orzesze za 
rok szkolny 2022/2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

6. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2023-
2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2024r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2024r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

c) Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
Przedstawił protokół z dnia 25 października 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w celu 
poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Orzeszu.               
Protokół stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

d) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu-Woszczycach w rejonie ulic: 
Centralnej, Przyjaźni i Żorskiej 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
Dodał, że uchwała po raz drugi trafia pod obrady i plan opracowywała firma Archimedes. 

Przedstawicielka firmy Archimedes poinformowała, że wpłynęła jedna uwaga do projektu 
planu, która nie może zostać uwzględniona, ponieważ dopuszczenie warsztatu ślusarskiego 
jest niezgodne z obowiązującym studium. Dodała, że działający od dawna zakład ślusarski w 
obecnym miejscu będzie mógł funkcjonować, jednak bez możliwości jakiejkolwiek 
rozbudowy.

Głosowano w sprawie:
nieuwzględnienia uwagi nr 1 złożonej w trakcie pierwszego wyłożenia projektu miejscowego 
planu do publicznego wglądu. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Joanna Kurasz
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w Orzeszu-Woszczycach w rejonie ulic: Centralnej, Przyjaźni i 
Żorskiej 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Joanna Kurasz
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

e) Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

f) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
w drodze komunalizacji
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w 
drodze komunalizacji. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Spendel



7. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych.
Przewodniczący przedstawił informację na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez 
Burmistrza, Przewodniczącego Rady, Radnych oraz pracowników Urzędu, co zostało 
zamieszczone w załączniku nr 2 do niniejszego protokołu. 

8. Zamknięcie Sesji.
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął LX Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                               Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                                      mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


